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Το 50% επιδοτήσεων αλλάζει χέρια στη νέα ΚΑΠ 

 

Το 50% επιδοτήσεων αλλάζει χέρια στη νέα ΚΑΠ, ανάλογα το ύψος τυπικής απόδοσης σε 7 

κλίμακες η μοιρασιά 

Ύψος τεκµαρτού τζίρου ή αλλιώς Τυπικής Απόδοσης, τοποθεσία εκµετάλλευσης, και η ηλικία 

γεωργού είναι τα τρία κύρια φίλτρα που θα ξεκλειδώνουν τη βασική ενίσχυση στη µελλοντική 

ΚΑΠ. Έννοιες όπως τα δικαιώµατα ενίσχυσης, το Εθνικό Απόθεµα, οι µεταβιβάσεις και η 

σύγκλιση θα γίνουν παρελθόν, ώστε το τσεκ να λάβει «κοινωνικοοικονοµικό» χαρακτήρα, 

όπως προστάζει η έκθεση του στρατηγικού διαλόγου για την ΚΑΠ µετά το 2027, που θα 

αποτελέσει τον οδηγό διαπραγµατεύσεων µεταξύ Κοµισιόν και κρατών-µελών. 

Πρόκειται για εξέλιξη για την οποία είχε προϊδεάσει µάλιστα η οµάδα συµβούλων του 

στρατηγικού σχεδίου της ΚΑΠ στη χώρα µας, κατά τη διάρκεια συνάντησης εργασίας τον 

περασµένο Μάρτιο µε το υψηλόβαθµο στέλεχος της Κοµισιόν, Πέτρο Αγγελόπουλο, Αναλυτή 

Πολιτικών της DG Agri (∆ιεύθυνση Γεωργίας). Στη συνάντηση αυτή ο καθηγητής Οικονοµικών 

Στάθης Κλωνάρης, είχε εκφράσει την πεποίθησή του πως οι επιδοτήσεις στο µέλλον θα 

πρέπει να παρέχονται µε άλλον τρόπο και όχι εκταρικά, τρόπος ο οποίος, κατά τον ίδιο, είναι 

εχθρικός προς τις µικρές και οικογενειακές εκµεταλλεύσεις. Είχε µάλιστα ρίξει στο τραπέζι 

την πρόταση να λαµβάνεται υπόψη η Τυπική Απόδοση των εκµεταλλεύσεων να 

χρησιµοποιείται ως δείκτης για τη λήψη της επιδότησης. 

Tα τρία φίλτρα στην Ελλάδα 

 



Τυπική Απόδοση: Οι εκµεταλλεύσεις χωρίζονται πανευρωπαϊκά σε 7 κατηγορίες ανάλογα µε 

το ύψος της Τυπικής Απόδοσης: 

1) Κάτω των 2.000 ευρώ: Πάρα πολύ µικρές εκµεταλλεύσεις (ηµιεπιβίωσης) 

2) 2.001-8.000 ευρώ: Πολύ µικρές εκµεταλλεύσεις (οριακές). 

3) 8.000-25.000 ευρώ: Μικρές εκµεταλλεύσεις. 

4) 25.000-50.000 ευρώ: Μεσαίες εκµεταλλεύσεις. 

5) 50.000-100.000 ευρώ: Μεγάλες εκµεταλλεύσεις. 

6) 100.000-500.000 ευρώ: Πολύ µεγάλες εκµεταλλεύσεις. 

7) Άνω των 500.000 ευρώ: Πάρα πολύ µεγάλες εκµεταλλεύσεις. 

Με βάση το σκεπτικό της έκθεσης, η βασική ενίσχυση θα παρέχεται στις εκµεταλλεύσεις 

µέχρι και την κατηγορία 3, δηλαδή τις µικρές εκµεταλλεύσεις. Στις κατηγορίες από 1-3 ανήκει 

το 88% των εκµεταλλεύσεων στην Ελλάδα σύµφωνα µε στοιχεία του καθηγητή ΓΠΑ, 

Κωνσταντίνου Τσιµπούκα. Αλλά, πρέπει να σηµειωθεί εδώ πως το 9% των εκµεταλλεύσεων 

στην Ελλάδα λαµβάνει το 50% της βασικής ενίσχυσης οι οποίες και ανήκουν στην συντριπτική 

τους πλειοψηφία στις κατηγορίες 4-6. Άρα, µπορεί να εκτιµηθεί πως για αυτό το 88% το ποσό 

βασικής µπορεί να διπλασιαστεί. Όµως έτσι αποµακρύνεται το κίνητρο αύξησης της 

εκµετάλλευσης και ανάπτυξης για τους µικρότερους, και δηµιουργείται ένα αίσθηµα αδικίας 

για τους µεγαλύτερους. Γι’ αυτό το λόγο στην έκθεση της Κοµισιόν σηµειώνεται ότι θα βρεθεί 

µία στάνταρ φόρµουλα από µία ανεξάρτητη αρχή που θα διαµορφώσει αυτά τα κριτήρια. 

Ορεινή-µειονεκτική περιοχή: Στην Ελλάδα περί τις 405.000 εκµεταλλεύσεις λαµβάνουν 

εξισωτική, δηλαδή το 70% των µονάδων που λαµβάνουν βασική ενίσχυση. Πρόκειται λοιπόν 

ξανά για ένα φίλτρο που περιλαµβάνει την πλειοψηφία των Ελλήνων γεωργών. Το ζήτηµα 

βέβαια είναι λαµβάνεται υπόψη η κατοικία του αγρότη όχι µόνο το πού βρίσκεται το 

αγροτεµάχιο. 

Ηλικία αγρότη: Στην Ελλάδα, περίπου το 8% των εκµεταλλεύσεων ανήκουν σε νέους 

γεωργούς κάτω των 40 ετών. Πρόκειται λοιπόν για το πιο ισχυρό φίλτρο που αν µπει στην 

εξίσωση, µπορεί να δει αρκετά κερδισµένους µία µικρή µερίδα αγροτών στη χώρα µας. 

 

https://www.inevros.gr/2024/09/16/to-50-epidotiseon-allazei-cheria-sti-nea-kap/ 
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Υπογράφηκε η σύμβαση για τη μελέτη της αντιπλημμυρικής θωράκισης της 

Αλεξανδρούπολης 

 

Την Πέμπτη 12.09.2024 υπογράφηκε από τον Δήμαρχο Αλεξανδρούπολης Γιάννη Ζαμπούκη 

και τον εκπρόσωπο της αναδόχου εταιρίας CONSORTIS η σύμβαση μελέτης για το έργο 

«Κατασκευή αντιπλημμυρικών έργων ανατολικά του Γ.Π.Σ Αλεξανδρούπολης για την 

αντιμετώπιση των συνεπειών των πυρκαγιών του Αυγούστου 2023”. Η μελέτη, συνολικού 

προϋπολογισμού 1.325.373,80€ + Φ.Π.Α, αποσκοπεί στη θωράκιση της περιοχής από 

πλημμυρικά φαινόμενα που αναμένονται λόγω της αποψίλωσης της βλάστησης και της 

αλλαγής του υδρολογικού καθεστώτος. 

Ειδικότερα, στον Δήμο Αλεξανδρούπολης εκτός από το Ποταμό Έβρο υπάρχουν τρία 

σημαντικά υδατορέματα. Το ρέμα Αράπης, το ρέμα Ειρήνη και το ρέμα Λουτρού. Ανάμεσα 

στο ρέμα Ειρήνη και στο ρέμα Λουτρού αναπτύσσεται μια περιοχή με έκταση απορροής περί 

τα 100 km2. Τα όμβρια ύδατα που απορρέουν στην περιοχή αυτή συγκεντρώνονται σε 

διάφορα υδατορέματα τα οποία αναπτύσσονται στην περιοχή με κατεύθυνση από Βορρά 

προς Νότο και διαχέονται στο Θρακικό Πέλαγος. Τα τελευταία χρόνια σε κάθε έντονο υετό 

(χαρακτηριστικό παράδειγμα η πλημμύρα στην 01/02/2021) παρατηρείται αδυναμία 

εκτόνωσης των πλημμυρικών απορροών που αναπτύσσονται στην περιοχή αυτή με 

αποτέλεσμα την συσσώρευση υδάτων σε κρίσιμες υποδομές καθώς και γεωργικές εκτάσεις. 

Μετά και τις καταστροφικές πυρκαγιές που έπληξαν την περιοχή του Δήμου 

Αλεξανδρούπολης και είχαν σαν αποτέλεσμα την καταστροφή της φυτικής βλάστησης στην 

περιοχή του ορεινού και πεδινού όγκου, αναμένεται ότι τα προβλήματα που θα προκύψουν 

σε μια έντονη βροχόπτωση θα είναι μεγαλύτερα. 

 



Σκοπός των έργων είναι ο έλεγχος των επιπτώσεων των πλημμυρικών φαινομένων της εν 

λόγω περιοχής και η αντιμετώπιση για τον μετριασμό των επιπτώσεων. Η κατασκευή των 

αντιπλημμυρικών έργων θα συμβάλει στην προστασία τόσο των υποδομών όσο και της 

τοπικής κοινωνίας από ακραία καιρικά φαινόμενα, διασφαλίζοντας την ομαλή 

καθημερινότητα των πολιτών και την προστασία του φυσικού περιβάλλοντος. 

Η εν λόγω μελέτη περιλαμβάνει  

Σύνταξη τοπογραφικού υπόβαθρου κατάλληλο για τις ανάγκες της υδραυλικής μελέτης. 

Σύνταξη υδρολογικής μελέτης για κάθε λεκάνη απορροής 

Υδραυλική μελέτη επίλυσης ανομοιόμορφής ροής στις περιοχές που παρουσιάζουν 

προβλήματα απορροής ομβρίων υδάτων 

Σχεδιασμός έργων διευθέτησης στα τμήματα στα οποία η γεωμετρία της διατομής των 

υδατορεμάτων κρίνεται ανεπαρκής. 

Σύνταξη Γεωλογικής μελέτης 

Περιβαλλοντική αδειοδότηση των προτεινόμενων έργων και επικοινωνία με τους 

εμπλεκόμενους φορείς 

Σύνταξη τευχών δημοπράτησης 

Η μελέτη αναμένεται να ολοκληρωθεί μέσα στους επόμενους 12 μήνες. Η χρηματοδότηση 

προέρχεται από ιδίους πόρους και το Υπουργείο Εσωτερικών, στο πλαίσιο των μέτρων 

στήριξης για την ανασυγκρότηση των πυρόπληκτων περιοχών. 

Με την υπογραφή της σύμβασης μελέτης ο δήμαρχος κ. Ζαμπούκης δήλωσε: «Πρόκειται για 

ένα καίριο έργο που θα προσφέρει μακροπρόθεσμες λύσεις στην αντιπλημμυρική θωράκιση 

της περιοχής μας. Η τοπική κοινωνία δοκιμάστηκε σκληρά από τις πυρκαγιές, και η πρόληψη 

περαιτέρω καταστροφών αποτελεί προτεραιότητά μας». 

 

https://www.e-evros.gr/gr/eidhseis/3/ypografhke-h-symbash-gia-th-meleth-ths-

antiplhmmyrikhs-8wrakishs-ths-ale3androypolhs/post52517 
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Το παρελθόν και η σημασία του Σφαγείου Φερών 

 

 

 

Την άμεση έναρξη της λειτουργίας του νέου και… πολύπαθου δημοτικού σφαγείου, στις 

Φέρες, προανήγγειλε ο Δήμαρχος Αλεξανδρούπολης, Γιάννης Ζαμπούκης, στη διάρκεια της 

τελετής εγκαινίων της 27ης Πανέβριας Αγροτικής Έκθεσης Φερών. 

Πρόκειται για ένα έργο ζωτικής σημασίας για την κτηνοτροφική αλυσίδα της περιοχής, το 

οποίο βρίσκεται στα «σκαριά» από το 2011. 

Η κατασκευή του σφαγείου, αποτελούσε πάγιο και χρόνιο αίτημα των επαγγελματιών της 

περιοχής και πέρασε από… 40 κύματα μέχρι τελικά να ανακοινωθεί η έναρξη της λειτουργίας 

του. 

Το χρονικό ενός σφαγείου στην περιοχή του Έβρου 

Από τότε που μπήκαν τίτλοι τέλους στην βιομηχανία επεξεργασίας κρέατος και παραγωγής 

αλλαντικών «ΘΡΑΚΗ» το 2007, ο Έβρος έμεινε χωρίς έναν χώρο σφαγής των χοιρινών, των 

βοδινών και τον αιγοπροβάτων, καθώς μέσα στο στρέμματα ιδιοκτησίας του εργοστασίου 

«ΘΡΑΚΗ», υπήρχε και το σφαγείο, στο οποίο επεξεργάζονταν όλα τα κρέατα από την 

κτηνοτροφική παραγωγή του Έβρου. 

Από τότε, η Δημοτική Αρχή της Αλεξανδρούπολης, υπό τα ηνία του κ. Βαγγέλη Λαμπάκη, 

έψαχνε να βρει λύσεις για το σημαντικό αυτό πρόβλημα. 

 

 



Αρχικά, προσπάθησε να αγοράσει ένα κομμάτι του χώρου από το εργοστάσιο «ΘΡΑΚΗ», και 

μάλιστα έφτασε πολύ κοντά στο να το αποκτήσει, καθώς η Δημοτική Αρχή της 

Αλεξανδρούπολης κατέθεσε πρόταση στην δημοπρασία του χώρου και των υποδομών. 

Ενδεικτικά, τα χρήματα που ήταν έτοιμη να καταθέσει η Δημοτική Αρχή Αλεξανδρούπολης 

για να αποκτήσει ένα κομμάτι του χώρου, προκειμένου να έχει στην κατοχή της το σφαγείο, 

ήταν κοντά στα 2 εκατομμύρια ευρώ. Ωστόσο, ένας ιδιώτης κατέθεσε περισσότερα και τελικά 

κέρδισε την δημοπρασία. 

Μετά την αποτυχημένη προσπάθεια, ο Δήμος Αλεξανδρούπολης, κατανοώντας την μεγάλη 

ανάγκη για την κατασκευή ενός σφαγείου, προχώρησε σε δημοπράτηση μελέτης-

κατασκευής ενός νέου Δημοτικού Σφαγείου Φερών. 

Σύμφωνα με τις δηλώσεις του τότε Αντιδημάρχου Φερών & Πρωτογενούς τομέα, κ. Νίκου 

Γκότση, τα χρήματα είχαν εξασφαλιστεί με δάνειο από το Ταμείο Παρακαταθηκών και 

Δανείων, ύψους 2.900.000 ευρώ. 

Συνοψίζοντας, το έργο για την κατασκευή του Σφαγείου Φερών δημοπρατήθηκε το 2017, με 

αναμενόμενη παράδοση -αν δεν υπήρχαν ενστάσεις- το 2019. 

Την Παρασκευή 24 Μάϊου 2019, λίγο πριν τις κάλπες των δημοτικών εκλογών, το έργο βρήκε 

τελικά ανάδοχο, την εταιρεία «ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΠΑΡΑΣΚΕΥΟΠΟΥΛΟΣ Α.Ε. με δ.τ. ΚΡΟΥΝΟΣ Α.Ε.». 

Στη συνέχεια, το «τιμόνι» της Δημοτικής Αρχής Αλεξανδρούπολης άλλαξε χέρια, αλλά το έργο 

ήταν σχεδόν έτοιμο, καθώς το μόνο που έλειπε ήταν οι υπογραφές σύμβασης με την ανάδοχο 

εταιρεία. 

Οι υπογραφές τελικά «έπεσαν» και έτσι ξεκίνησε η κατασκευή ενός νέου σφαγείου στην 

περιοχή των Φερών, το οποίο «πήρε» περίπου 18 μήνες για να κατασκευαστεί, σύμφωνα με 

την ανάδοχο εταιρεία. 

Το Σφαγείο Φερών στο σήμερα 

Μεγάλη είναι η ταλαιπωρία και η χρονοκαθυστέρηση που υπάρχει για όλους τους 

κτηνοτρόφους, αλλά και τους κρεοπώλες της περιοχής, καθώς δεν υπάρχει σφαγείο στον 

Έβρο εδώ και 17 χρόνια! 

Αυτό έχει ως αποτέλεσμα να αυξάνεται ακόμη περισσότερο το κόστος παραγωγής. Παρ’ όλο 

που το νέο Δημοτικό Αφαγείο Φερών έχει κατασκευαστεί και είναι έτοιμο, δεν έχει ξεκινήσει 

ακόμα, έστω, την δοκιμαστική του λειτουργία. 

Μετά από 8 παρατάσεις εκκίνησης της δοκιμαστικής λειτουργείας του Σφαγείου Φερών από 

την ανάδοχο εταιρεία, ο Δήμαρχος Αλεξανδρούπολης, Γιάννης Ζαμπούκης, ανακοίνωσε από 

το βήμα της διαχρονικής Έκθεσης Φερών, την εκκίνηση λειτουργίας του νέου σφαγείου. 

Η δοκιμαστική λειτουργία θα έχει διάρκεια 6 μήνες και στη συνέχεια θα δοθεί για χρήση 

στους ιδιώτες. 

Θα μπορέσει να επιβιώσει; 

 



Σύμφωνα με όσα ανακοίνωσε ο Δήμαρχος Αλεξανδρούπολης, Γιάννης Ζαμπούκης, το 

Σφαγείο Φερών πληροί όλες τις σύγχρονες προδιαγραφές και αποτελεί ένα από τα καλύτερα 

της χώρας. 

Ωστόσο, πολλοί είναι αυτοί που έχουν εκφράσει τον δυσπιστία τους για μη εξασφάλιση της 

βιωσιμότητάς του. 

Σχεδόν σε όλη την χώρα τα σφαγεία που λειτουργούν με την μορφή δημοτικών επιχειρήσεων 

αντιμετωπίζουν τεράστια οικονομικά προβλήματα και βρίσκονται συνεχώς υπό την απειλή 

κλεισίματος εξαιτίας των χρεών τους.  

Τα σφαγεία που τείνουν να είναι δημόσια είναι μια πονεμένη ιστορία, διότι λόγω του 

υψηλού κόστους λειτουργίας, σχεδόν πάντοτε καταλήγουν να είναι προβληματικά από 

άποψη βιωσιμότητας. 

Για παράδειγμα, λόγω των ιδιαίτερων απαιτήσεων λειτουργίας των σφαγείων -που σε 

περιόδους εορτών χρειάζονται ενίσχυση με έκτακτο εξειδικευμένο προσωπικό σε σχέση με 

τις άλλες εποχές του έτους- καταδεικνύει πως χρειάζεται ευελιξία που μόνο ένας ιδιώτης 

μπορεί να παρέχει. 

Εξάλλου, αν το θέσουμε σε γενικότερο πλαίσιο, το δημόσιο έχει αποτύχει ως επιχειρηματίας, 

κάτι που είναι πλέον γενικώς παραδεκτό. 

https://www.elthraki.gr/2024/09 
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«Μαγνήτης» για τους Έλληνες καπνοκαλλιεργητές και όχι μόνο η παραγωγή στέβιας 

 

 

Ολοκλήρωση πιλοτικού προγράμματος αναγεννητικής γεωργίας «Νέα Γη: Από τον καπνό στη 

στέβια» 

«Το προϊόν που λαμβάνουμε από τους καλλιεργητές στέβιας στη Θράκη είναι άριστο», 

επεσήμανε ο Χρ. Σταμάτης, διευκρινίζοντας ότι από το 2021 διπλασιάζονται ετησίως τόσο οι 

παραγωγοί που απασχολούνται με την παραγωγή, όσο και τα καλλιεργούμενα στρέμματα, 

ενώ εκτίμησε ότι φέτος αναμένεται να καταγραφεί αύξηση +30% στις εκτάσεις 

Μπορεί άραγε η παραγωγή στέβιας να μεγαλώσει τις επόμενες γενιές στη Θράκη, όπως 

έκανε ο καπνός τις προηγούμενες 10ετίες;Τι έδειξε το τριετούς διάρκειας πιλοτικό 

πρόγραμμα αναγεννητικής γεωργίας «Νέα Γη: Από τον καπνό στη στέβια» που «έτρεξαν» 

από κοινού σε Ροδόπη και Ξάνθη η εταιρεία Παπαστράτος και η Stevia Hellas; Υπάρχει ζήτηση 

για το προϊόν και είναι ικανοποιητικές οι τιμές για τους Έλληνες παραγωγούς; 

Απαντήσεις σε όλα τα προαναφερόμενα ερωτήματα, αλλά και τα αποτελέσματα του 

πρωτοποριακού προγράμματος Αναγεννητικής Καλλιέργειας «Νέα Γη», που ξεκίνησε το 2021 

με στόχο την ολιστική υποστήριξη των καπνοκαλλιεργητών για την μετάβασή τους από τον 

καπνό στη στέβια, έδωσαν ο αντιπρόεδρος της Παπαστράτος, Ιάκωβος Καργαρώτος και ο 

διευθύνων σύμβουλος του Αγροτικού Συνεταιρισμού της «Stevia Hellas» Χρήστος Σταμάτης, 

στο πλαίσιο σχετικής εκδήλωσης που πραγματοποιήθηκε στο περίπτερο της εταιρείας εντός 

της 88ης ΔΕΘ. Το παρών έδωσε στην εκδήλωση και ο project leader του Innovation & Impact 

Hub της Αμερικανικής Γεωργικής Σχολής Ηλίας Κάλφας. 

Φθίνει η ζήτηση του καπνού - Η στέβια ως εναλλακτική λύση 

Με τη ζήτηση του καπνού να φθίνει στη χώρα μας, αλλά και διεθνώς και με την ολοένα και 

πιο εντεινόμενη στροφή των καταναλωτών σε λιγότερο βλαβερά προϊόντα έναντι του 

τσιγάρου, «οφείλαμε να δώσουμε μια βιώσιμη εναλλακτική στους Έλληνες 

καπνοκαλλιεργητές που επί σειρά χρόνων μας στήριζαν», επισήμανε ο αντιπρόεδρος της 

Παπαστράτος Ιάκωβος Καργαρώτος, αναφερόμενος στο τριετές πρόγραμμα «Νέα Γη» και 

ευχαριστώντας τις χιλιάδες οικογενειών που στήριξαν την εταιρεία και εξήγησε τους λόγους 

που επιλέχθηκε η καλλιέργεια της στέβιας. 



Όπως είπε χαρακτηριστικά, αφενός μεν η ζήτηση για τη στέβια καταγράφεται σημαντικά 

μεγάλη παγκοσμίως και ολοένα και αυξάνει, αφετέρου δε, όπως εξήγησε η μετάβαση από 

τον καπνό στη στέβια είναι εύκολη, καθώς χρησιμοποιούνται ίδιες καλλιεργητικές πρακτικές, 

αλλά και μηχανολογικός εξοπλισμός, ενώ επιτυγχάνεται καλύτερη στρεμματική απόδοση. 

Παράλληλα, για την καλλιέργεια στέβιας δεν απαιτείται αγρανάπαυση, που σημαίνει ότι ο 

καλλιεργητής θα μπορεί να έχει εισόδημα από τον πρώτο χρόνο παραγωγής της, όπως 

επισήμανε ο ίδιος, λέγοντας εμφατικά ότι «στόχος μας με την υλοποίηση αυτούς του 

προγράμματος, όχι μόνο να μην μείνει κανένας πίσω, αλλά και να δείξουμε το δρόμο για ένα 

μέλλον με νέες και γιατί όχι και καλύτερες προοπτικές». 

Μεταξύ άλλων, ο ίδιος υπογράμμισε ότι στην πλειονότητά τους οι καπνοκαλλιεργητές που 

διαπίστωσαν την εύκολη μετάβαση από τον καπνό στην στέβια μέσω του πρωτοποριακού 

προγράμματος «Νέα Γη» ήταν μουσουλμανικής καταγωγής. 

Στην τοποθέτησή του ο αντιπρόεδρος της Παπαστράτος έθεσε επί τάπητος το θέμα της 

λειψυδρίας και λέγοντας ότι αποτέλεσε για τον ίδιο έκπληξη η πληροφορία ότι το 80% με 

85% του νερού στην Ελλάδα χρησιμοποιείται αποκλειστικά για την άρδευση των χωραφιών, 

επεσήμανε ότι το νερό είναι από τα πιο πολύτιμα αγαθά που δεν πρέπει να λείψει από την 

ανθρωπότητα. «Η περιοχή της σωστής διαχείρισης του νερού πρέπει να μας απασχολήσει 

και να μας απασχολεί», τόνισε ο ίδιος. 

Αυξάνουν παραγωγοί & στρέμματα - Μπήκαν οι βάσεις για το αύριο των καπνοκαλιεργητών 

Η καλλιέργεια της στέβιας είναι μια καταπληκτική διέξοδος για τους καπνοκαλλιεργητές, 

επισήμανε από την πλευρά του ο διευθύνων σύμβουλος της Stevia Hellas Χρήστος Σταμάτης 

και υπογραμμίζοντας ότι αποτελεί μια εξαιρετικά καλή και σίγουρη εναλλακτική για τους 

παραγωγούς καπνού, τόνισε ότι δεν ενέχει… ρίσκο, αφού όπως εξήγησε «η ζήτηση για το 

προϊόν παγκοσμίως είναι τεράστια, έχουμε αναλάβει τη δέσμευση για πλήρη απορρόφηση 

της παραγωγής και μάλιστα οι τιμές που απολαμβάνουν οι παραγωγοί της Θράκης είναι 

+10% καλύτερες συγκριτικά με την υπόλοιπη Ελλάδα». Συμπλήρωσε μάλιστα ότι η 

καλλιέργεια της στέβιας γίνεται με πολύ χαμηλότερο κόστος παραγωγής, αφού «η 

καλλιέργεια στέβιας δεν θέλει φυτοφάρμακα, γίνεται με λιγότερη άρδευση που σημαίνει και 

εξοικονόμηση φυσικών πόρων, αλλά και ενέργειας, ενώ η συγκομιδή και αποξήρανσή της 

δεν απαιτεί πολύ χρόνο και έτσι αυτόματα κάποιος καταλαβαίνει, ότι δεν απαιτεί πολλά 

εργατικά χέρια». 

Αναφερόμενος στο πρόγραμμα που «έτρεξε», ο Χρ. Σταμάτης επεσήμανε ότι μπορεί το 2021 

οπότε και ξεκίνησε οι καπνοκαλλιεργητές να ήταν δύσπιστοι, αλλά σήμερα έχουν ιδρύσει το 

δικό τους πρώτο επί ελληνικού εδάφους Συνεταιρισμό Παραγωγών Στέβια Θράκης, ο οποίος 

από περίπου 30 παραγωγούς προ 3ετίας, σήμερα εκπροσωπεί 60 με 70 οικογένειες που 

καλλιεργούν σε έκταση 200 στρεμμάτων, με το 80%-85% εξ αυτών να «δουλεύονται» με 

βιολογικές μεθόδους. 

Το παράδειγμα της Θράκης 

«Το προϊόν που λαμβάνουμε από τους καλλιεργητές στέβιας στη Θράκη είναι άριστο», 

επεσήμανε ο Χρ. Σταμάτης, διευκρινίζοντας ότι από το 2021 διπλασιάζονται ετησίως τόσο οι 

παραγωγοί που απασχολούνται με την παραγωγή, όσο και τα καλλιεργούμενα στρέμματα, 

ενώ εκτίμησε ότι φέτος αναμένεται να καταγραφεί αύξηση +30% στις εκτάσεις. 



Μεταξύ άλλων ανέφερε ότι πανελλαδικά καλλιεργούνται 550 με 600 στρέμματα με στέβια, 

τόνισε ότι στην πλειονότητά του το προϊόν εξάγεται σε Γαλλία, Γερμανία και Ολλανδία και 

γνωστοποίησε ότι «πλέον δημιουργείται και νέος πυρήνας παραγωγών στέβιας στο Συκουριό 

Λάρισας». 

Το μέλλον για τη στέβια είναι «ευοίωνο και με το πρόγραμμα που “ τρέξαμε” με την 

Παπαπαστράτος δείξαμε ότι η μετάβαση από τον καπνό είναι εφικτή και εύκολη, ενώ δεν 

επιτυγχάνεται μόνο βιωσιμότητα, αλλά υπηρετείται και η έννοια “ κλειδί” που θα μας 

απασχολήσει όλους στα αμέσως επόμενα χρόνια, η αναγέννηση», υπογράμμισε ο κος 

Σταμάτης. 

Αναγεννητική γεωργία στην πράξη 

«Η μετάβαση από τον καπνό στη στέβια σηματοδοτεί μια νέα εποχή για την τοπική γεωργία, 

με σεβασμό στο περιβάλλον και έντονη χρήση της υψηλής τεχνολογίας στην γεωργική 

παραγωγή. Η εφαρμογή αναγεννητικών μεθόδων ενισχύει την παραγωγικότητα και 

προσφέρει ελπίδα για ένα μέλλον με μειωμένο περιβαλλοντικό αποτύπωμα και μεγαλύτερη 

ευημερία για τους τοπικούς παραγωγούς», ανέφερε μεταξύ άλλων από την πλευρά του ο 

project leader του Innovation & Impact Hub της Αμερικανικής Γεωργικής Σχολής, Ηλία 

Κάλφας. 

Χαρακτηριστικά ανέφερε ότι πλέον είναι σαφής η απαίτηση «να πάμε σε αναγεννητική 

γεωργία, που σημαίνει να αφήσουμε ήσυχη τη φύση να κάνει τη δουλειά της«, υπογράμμισε 

ότι «δεν νοείται στη σημερινή εποχή γεωργία χωρίς ίχνος ενσωμάτωσης ευφυούς γεωργίας» 

και κατέληξε λέγοντας ότι δεν τον εκπλήσσει η επιτυχία του εγχειρήματος από τους 

καπνοκαλλιεργητές, αφού όπως εξήγησε «αν μπορείς να κάνεις καπνά, μπορείς να κάνεις τα 

πάντα». 

https://xronos.gr/arthra/magnitis-gia-toys-ellines-kapnokalliergites-kai-ohi-mono-i-

paragogi-stebias 
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Καταργείται η παροχή γάλακτος στους υπαλλήλους των ΟΤΑ – Διαμαρτύρονται οι 

αγελαδοτρόφοι 

 

Επιστολή διαμαρτυρίας για την κατάργηση της παροχής γάλακτος και την αντί αυτής, 

καταβολή 300 ευρώ σε ετήσια βάση, στους εργαζόμενους των ΟΤΑ, έστειλε η Ένωση Φυλής 

Χολστάιν Ελλάδας (ΕΦΧΕ), στους συναρμόδιους Υπουργούς, Εσωτερικών, Υγείας, και 

Αγροτικής Ανάπτυξης & Τροφίμων, κ.κ. Θ. Λιβάνιο, Άδ. Γεωργιάδη και Κ. Τσιάρα, αντιστοίχως. 

Η ΕΦΧΕ ζητά την άμεση απόσυρση της διάταξης τονίζοντας: “Αν η κυβέρνηση πραγματικά 

ήθελε να δώσει ένα δώρο στους εργαζόμενους στους ΟΤΑ, προκειμένου να ανταπεξέλθουν 

στις ομολογουμένως δύσκολες συνθήκες και στον πληθωρισμό, θα μπορούσε κάλλιστα να 

δώσει αύξηση στον μισθό 25 ευρώ τον μήνα βελτιώνοντας έτσι και τις εισφορές στα 

ασφαλιστικά ταμεία”. 

Η ΕΦΧΕ υπογραμμίζει μεταξύ άλλων ότι “με μία τέτοια διάταξη μπαίνουν σε νέες περιπέτειες, 

και η ελληνική κτηνοτροφία και η δημόσια υγεία. Μία τέτοια διάταξη θα δημιουργούσε 

τεράστια πίεση στον κλάδο της κτηνοτροφίας σε ό,τι αφορά τις τιμές, στη 

γαλακτοβιομηχανία, στον κλάδο των μεταφορών, και εν τέλει στις αλυσίδες εμπορικών 

καταστημάτων. Και, όπως πίσω από τους ΟΤΑ, υπάρχουν άνθρωποι, έτσι υπάρχουν και 

οικογένειες που ζουν από την κτηνοτροφία, τη γαλακτοβιομηχανία, τα σούπερ μάρκετ, τα 

γαλακτοπωλεία, τα ζαχαροπλαστεία κ.ά.”. 

Επιπλέον στην επιστολή επισημαίνεται πως “η συγκεκριμένη παροχή δεν θεωρείται παροχή 

σε είδος, και κατά συνέπεια εισόδημα από μισθωτή εργασία, επομένως δεν μπορεί να 

καταργηθεί και να αντικατασταθεί με μια οικονομική παροχή”. 

Καταλήγοντας η ΕΦΧΕ ζητά, “αν η κυβέρνηση θέλει να δώσει πράγματι επίδομα στους 

εργαζόμενους, να το πράξει ουσιαστικά”, ειδάλλως, διαμηνύει, οτι διατηρεί κάθε έννομο 

δικαίωμα να προσφύγει στα δικαστήρια, “καθώς η εν λόγω διάταξη απειλεί με νέο χτύπημα 

την ήδη καταταλαιπωρημένη από τις αλλεπάλληλες κρίσεις ελληνική κτηνοτροφία”. 

https://inkomotini.news/katargeitai-i-paroxi-galaktos-stous-ipallilous-ton-ota-

diamartirontai-oi-ageladotrofoi/ 
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Αυξάνονται τα πτηνά-θύματα των ανεμογεννητριών στη Θράκη 

 

Την ανησυχία της εκφράζει η Εταιρία Προστασίας Βιοποικιλότητας Θράκης 

Ακόμη ένα απειλούμενο αρπακτικό πουλί βρήκε τραγικό θάνατο προσκρούοντας σε 

ανεμογεννήτρια στη Ροδόπη τον περασμένο Ιούλιο. Αυτή τη φορά ένας Σφηκιάρης, 

μεταναστευτικό πουλί που έρχεται την άνοιξη στη χώρα μας για να αναπαραχθεί και 

μεταναστεύει νότια το φθινόπωρο. Και ενώ επιβίωσε από το δύσκολο μακρινό ταξίδι του, 

τελικά έπεσε νεκρό προσκρούοντας σε μία από τις πολλές ανεμογεννήτριες που επί σειρά 

ετών εγκαθίστανται σε κρίσιμους για τα πουλιά βιοτόπους της Θράκης. 

Αξιοσημείωτο, σύμφωνα με ανακοίνωση της Εταιρίας Προστασίας Βιοποικιλότητας Θράκης, 

είναι ότι στις ανεμογεννήτριες του Αιολικού Σταθμού «Γραμματικάκι» που καταγράφηκε το 

θλιβερό περιστατικό, έχει εγκατασταθεί αυτοματοποιημένο σύστημα αποτροπής 

προσκρούσεων, αλλά για ακόμη μια φορά δεν κατάφερε να αποτρέψει την πρόσκρουση. Το 

σύστημα δεν ενεργοποιήθηκε εγκαίρως, αλλά καθυστερημένα μετά την πρόσκρουση. Αυτό 

είναι το τέταρτο περιστατικό σε ανεμογεννήτριες της Θράκης με αυτοματοποιημένο σύστημα 

αποτροπής πρόσκρουσης. Τρία από αυτά έχουν καταγραφεί στον Αιολικό Σταθμό 

«Γραμματικάκι» -μάλιστα ένας Μαυρόγυπας είχε προσκρούσει στην ίδια ανεμογεννήτρια 

πριν δύο έτη- και ένας, επίσης Σφηκιάρης, σε γειτονικό Αιολικό Σταθμό, περίπου 5 χλμ. νότια. 

«Το ποτήρι έχει ξεχειλίσει! Πόσα ακόμη θύματα πρέπει να έχουμε για να μπει επιτέλους ένα 

τέλος στον λανθασμένο σχεδιασμό και στην προβληματική χωροθέτηση των 

ανεμογεννητριών στη Θράκη; Είκοσι και πλέον χρόνια γίνονται τραγικά λάθη, οι επιπτώσεις 

ήδη είναι πολύ σοβαρές και σαν να μην έχει συμβεί τίποτα, η διοίκηση επαναλαμβάνει τα 

ίδια λάθη, συνεχίζει τις αδειοδοτήσεις των Αιολικών Σταθμών εις βάρος της βιοποικιλότητας 

που καλείται να προστατέψει», σχολιάζει ο Λευτέρης Καψάλης, επιστημονικός συνεργάτης 

της Εταιρείας Προστασίας Βιοποικιλότητας της Θράκης. 

 



«Καλούμε τη Διοίκηση να λάβει άμεσα μέτρα στους επικίνδυνους Αιολικούς Σταθμούς που 

λειτουργούν στη Θράκη και να διαφυλάξει τα απειλούμενα είδη, μη επιτρέποντας 

περισσότερες ανεμογεννήτριες σε κρίσιμα οικοσυστήματα», καταλήγει. 

https://xronos.gr/epikairotita/ayxanontai-ta-ptina-thymata-ton-anemogennitrion-sti-thraki 
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